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ACTA DE LA SESSIÓ DE 
Ajuntament Ple 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. 12/2009 
Caràcter: ordinària 
Data: 27 de novembre de 2009 
Horari: de 11:00 a les 13:22 h. 
Lloc: Sala de plens de la Paeria 
 
 
 
Hi assisteixen: 
 
Àngel Ros Domingo,  

 
 
 
Paer en cap 

Marta Camps Torrens,  1a Tinent d'Alcalde 
Josep Presseguer Gené,  2on. Tinent d'Alcalde 
Montse Mínguez García,  3a Tinent d'Alcalde 
Montse Parra  Albà,  4a Tinent d'Alcalde 
José Mª Alonso Fernández,  5è. Tinent d'Alcalde 
Dolors Arderiu Sabaté,  6a Tinent d'Alcalde 
Josep Barberà Morreres,  Regidor 
Oriol Yuguero Torres,  Regidor 
Jesús Castillo Cervelló,  Regidor 
Maria Rosa Ball Papiol,  Regidora 
Juan Gómez López,  Regidor 
Sara Mestres Llusà,  Regidora 
Luis Franco Bergua,  Regidor 
Neus Brocal Mañas,  Regidora 
Isidre Gavín Valls,  Regidor 
Alexis Guallar Tàsies,  Regidor 
Miquel Padilla Díaz,  Regidor 
Beatriu Obis Aguilar,  Regidora 
Montserrat Bertran Renaches,  Regidora 
Maria del Roser Rodríguez Ros,  Regidora 
M. José Horcajada Bell-lloch,  Regidora 
Enric Montanya Mias,  Regidor 
Montserrat Bergés Saura,  Regidora 
Francesc Mitjans Guardiola,  Regidor 
Ramon Camats Guardia,  Regidor 
Ismael Zapater Zapater,  Regidor 
Jesús Gutiérrez Bustillo,  Secretari 
Jordi Sanuy Vallés,  Interventor 
Ma. Luisa Sanz Llavallol,  Tresorera 
Enrique Vicente Añaños,  Secretari general adjunt 
Montse Tomàs Pallerols,  Oficial Major 
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ORDRE DEL DIA 
 
 
1.- APROVACIÓ DE L'ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar l'acta de la darrera sessió ordinària feta el dia 30 d'octubre 
de 2009. 

 
 
 
2.- DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS PER L'ALCALDI A DES DEL DARRER 
PLE 
  
La Corporació resta assabentada dels decrets dictats per l'Alcaldia des del darrer Ple i que 
van del núm. 6333 fins al núm. 7012, ambdòs inclosos. 

 
 
 
3.- DONAR COMPTE ESPECÍFIC DE DECRETS D'ALCALDIA 
  
La corporació resta assabentada dels següents decrets dictats per l'Alcaldia: 
 
- Decret de 28-10-2009 de nomenament del regidor Sr. Joan Gómez López com a 
representant de l'Ajuntament en el CEIP PINYANA.  
 
- Decret de 18-11-2009 de delegació en el regidor Sr. José Maria Alonso Fernández per la 
signatura de tots els documents necessaris per a la formalització del crèdit amb Institut 
Català de Finances atorgat en funció de la Resolució relativa a la concessió de subvenció 
per l'actuació "Pavelló esportiu". 
 
- Decret de 18-11-2009 de delegació en el regidor Sr. José Maria Alonso Fernández per la 
signatura de tots els documents necessaris per a la formalització del crèdit amb Institut 
Català de Finances atorgat en funció de la Resolució relativa a la concessió de subvenció 
per a equipaments esportius 2005-2008. (Piscina coberta). 

 
 
 
4.- MODIFICACIÓ DE LA DATA DEL PLE ORDINARI DEL MES  DE DESEMBRE DE 2009 
 
Per unanimitat s'acorda aprovar la següent proposta d'Alcaldia: 
 
1r. Acordar que, amb caràcter excepcional, el Ple ordinari que correspon al mes de desembre 
 de 2009 es celebri el dimecres dia 23 de desembre de 2009. 
  
2n.  Les comissions informatives permanents podran adaptar el seu règim de sessions per 
ajustar-se a la nova data de convocatòria.  
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3r. Notificar aquest acord als portaveus dels grups municipals, a la Secretaria, a la 
Intervenció, la Tresoreria i a les gerències municipals, als efectes de general coneixement. 
 

 
 
5.- DESIGNACIÓ DELS REPRESENTANTS DE LA PAERIA EN E L PATRONAT DE LA 
FUNDACIÓ PRIVADA JULIÀ CARBONELL 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar la següent proposta d'Alcaldia: 
 
1r. Designar com a membres del Patronat de la Fundació Julià Carbonell, en representació 
de l'Ajuntament de Lleida, de conformitat amb allò previst en el conveni de col·laboració 
signat el passat dia 19 de gener de 2009 i en els estatuts de la Fundació, les persones 
següents i per l'ordre en el que es relacionen: 
 
1. Sr. Àngel Ros i Domingo 
2. Sra. Montserrat Parra i Albà 
3. Sr. Lluís Sanmartin i Baiget 
4. Sr. Oriol Yuguero i Torres 
5. Sr. Jesús Castillo i Cervelló 
 
2n. Donar trasllat d'aquest acord a la Presidència i a la Secretaria de la Fundació Julià 
Carbonell i a les persones designades, als efectes legals oportuns. 

 
 
 
6.- APROVACIÓ BASES REGULADORES DE LA CONVOCATÒRIA DEL LLOC DE 
TREBALL DE CAP DE SERVEI D'ORGANITZACIÓ I CONTROL D E GESTIÓ, MITJANÇANT 
EL SISTEMA DE LLIURE DESIGNACIÓ 
  
Vista la proposta del cap de Servei de Recursos Humans, amb 25 vots a favor dels grups del 
PSC, CiU, ERC, ICV-EUiA i del regidor no adscrit i 2 abstencions del grup del PP, s'acorda: 
 
Aprovar les bases reguladores de la convocatòria per a la provisió del lloc de treball de CAP 
DE SERVEI D'ORGANITZACIÓ, CONTROL I GESTIÓ, mitjançant el sistema de lliure 
designació. 
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7.- APROVACIÓ BASES REGULADORES DE LA CONVOCATÒRIA DEL LLOC DE 
TREBALL DE CAP DE SERVEI DE COORDINACIÓ TRIBUTÀRIA,  MITJANÇANT EL 
SISTEMA DE LLIURE DESIGNACIÓ 
  
Vista la proposta del cap de Servei de Recursos Humans, amb 19 vots a favor del PSC, 
ERC, ICV-EUiA i del regidor no adscrit, 2 vots en contra del grup del PP i 6 abstencions del 
grup de CiU, s'acorda: 
 
Aprovar les bases reguladores de la convocatòria per a la provisió del lloc de treball de cap 
de Servei de Coordinació Tributària, mitjançant el sistema de lliure designació. 

 
 
 
8.- APROVACIÓ BASES REGULADORES DE LA CONVOCATÒRIA DEL LLOC DE 
TREBALL DE CAP DE SERVEI D'ASSESSORAMENT ECONÒMIC, MITJANÇANT EL 
SISTEMA DE LLIURE DESIGNACIÓ 
  
Vista la proposta del cap de Servei de Recursos Humans, amb 19 vots a favor del PSC, 
ERC, ICV-EUiA i del regidor no adscrit, 2 vots en contra del grup del PP i 6 abstencions del 
grup de CiU, s'acorda: 
 
Aprovar les bases reguladores de la convocatòria per a la provisió del lloc de treball de cap 
de Servei d'Assessorament Econòmic, mitjançant el sistema de lliure designació. 
 

 
 
9.- RESOLUCIÓ COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PER PERE PORTA TARDÀ 
  
Vist l’informe-proposta del cap de Servei de Recursos Humans, per unanimitat s'acorda: 
 
Desestimar la petició d'autorització expressa prèvia de compatibilitat, al Sr. Pere Porta Tardà, 
sotsinspector de la Guàrdia Urbana, per exercir un segon lloc de treball d'advocat. 

 
 
 
10.- DONANT COMPTE DELS ESTATS D'EXECUCIÓ DELS PRES SUPOSTOS DE 
L'AJUNTAMENT, OOAA I EMPRESES A 30-9-2009 
  
La Corporació resta assabentada de l'estat d'execució dels pressupostos i del moviment de 
la Tresoreria de l'Ajuntament, Organismes Autònoms i Empreses Municipals a 30-9-2009, en 
compliment d'allò disposat a l'article 207 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, i 
article 83 de les Bases d'Execució del Pressupsot Municipal. 

 
 
 
11.- APROVACIÓ TARIFES ESTACIÓ D'AUTOBUSOS DE LLEID A SA, PER A L'ANY 2010 
 
Per unanimitat s'acorda aprovar la següent proposta de la presidenta de la Comissió 
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d'Economia, Promoció Econòmica i Cooperació Territorial:  
Aprovar les tarifes a aplicar a la prestació del servei d'estació d'autobusos per la 
concessionària ESTACIÓN DE AUTOBUSES DE LLEIDA S.A., d'acord amb les següents 
quanties: 
 
Recorregut en km  /  Tarifa arrodonida 
 
De 0 a 5   /  0,09 
De 6 a 10  /  0,21 
De 11 a 20  /  0,24 
De 21 a 50  /  0,29 
Més de 50  /  0,30 
 
Guixetes  /  14,00  
 
 
 
12.- SUBVENCIÓ FUNDACIÓ FIRA DE LLEIDA 2009 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar al següent proposta de la regidora d'Economia: 
 
1r. Concedir un ajut econòmic de 42.070,00 euros a la FUNDACIÓ LA FIRA DE LLEIDA, 
corresponent a l'any 2009. 
 
2n. Procedir al pagament de l'esmentat ajut amb càrrec a la partida 04.445.484.00 del 
pressupost municipal de 2009, amb una bestreta del 100%. 
 
3r. L'adjudicatari d'aquest ajut disposarà d'un termini de tres mesos, una vegada cobrades 
les subvencions, per presentar els justificants de les despeses fetes per un import, com a 
mínim, igual al de la subvenció percebuda. 

 
 
 
13.- APROVACIÓ ADDENDA AL CONVENI AMB EL SINDICAT U GT 
  
Vista la proposta de la presidenta de la Comissió d'Economia, Promoció Econòmica i 
Cooperació Territorial, amb 21 vots a favor dels grups municipals del PSC, PP, ERC, ICV-
EUiA i del regidor no adscrit i 6 abstencions del grup de CiU, s'acorda: 
 
1r. Aprovar l'addenda al conveni de col·laboració entre la Paeria i la Unió General de 
Treballadors (UGT) del es Terres de Lleida, signat el 10 de desembre de l'any 2008. 
 
2n. Aprovar la despesa corresponent a la referida addenda amb càrrec a la partida 
2009.04.465.48901 de 24.000,00 euros que serà lliurada en una bestreta única del 100%. 
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3r. L'eficàcia d'aquest acord queda condicionada a l'existència de crèdit adequat i suficient 
en la partida 2009.04.465.48901, que està pendent de l'aprovació definitiva de la modificació 
pressupostària aprovada pel Ple en sessió ordinària de data 30 d'octubre de 2009. 
 
4t. Facultar a l'Il·lm. senyor alcalde per a la signatura d'aquesta addenda al conveni de 10 de 
desembre de 2008, en nom i representació de la Corporació.  
 

 
 
14.- APROVACIÓ ADDENDA AL CONVENI AMB EL SINDICAT C COO 
  
Vista la proposta de la presidenta de la Comissió d'Economia, Promoció Econòmica i 
Cooperació Territorial, amb 21 vots a favor dels grups municipals del PSC, PP, ERC, ICV-
EUiA i del regidor no adscrit i 6 abstencions del grup de CiU, s'acorda: 
 
1r. Aprovar l'addenda al conveni de col·laboració entre la Paeria i la Unió Intercomarcal de 
les Terres de Lleida de CCOO, signat el 10 de desembre de l'any 2008. 
 
2n. Aprovar la despesa corresponent a la referida addenda amb càrrec a la partida 
2009.04.465.48901 de 24.000,00 euros que serà lliurada en una bestreta única del 100%. 
 
3r. L'eficàcia d'aquest acord queda condicionada a l'existència de crèdit adequat i suficient 
en la partida 2009.04.465.48901, que està pendent de l'aprovació definitiva de la modificació 
pressupostària aprovada pel Ple en sessió ordinària de data 30 d'octubre de 2009. 
 
4t. Facultar a l'Il·lm. senyor alcalde per a la signatura d'aquesta addenda al conveni de 10 de 
desembre de 2008, en nom i representació de la Corporació.  
 

 
 
15.- APROVACIÓ CONVENI AMB EL DEPARTAMENT DE JUSTÍC IA PER A LA POSADA 
EN MARXA DEL SERVEI D'INFORMACIÓ A LA MEDIACIÓ (SIM ) EN EL MARC DEL 
SERVEI MUNICIPAL DE MEDIACIÓ SOCIAL I COMUNITÀRIA D E LLEIDA 
  
Vista la proposta de la cap de Servei de Planificació i Programes de la Regidoria de Serveis 
Personals i Salut Pública,  per unanimitat s'acorda: 
 
Aprovar el conveni de col·laboració entre el Departament de Justícia i l'Ajuntament de Lleida, 
per a la posada en marxa del Servei d'Informació a la Mediació (SIM) en el marc del Servei 
Municipal de Mediació social i comunitària de Lleida. 
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16.- APROVACIÓ CONVENI DE COL·LABORACIÓ AMB LA FUND ACIÓ SOCIAL ST. 
IGNASI DE LOIOLA PER A LA CESSIÓ D'ÚS D'UN ESPAI ON  SITUAR EL CENTRE 
OBERT PER A PERSONES SENSE LLAR 
  
Vista la proposta del cap d' UT de Lluïta contra la pobresa i l'exclusió social, per unanimitat 
s'acorda: 
 
Aprovar el conveni de col·laboració amb la Fundació Social Sant Ignasi de Loiola per a la 
cessió temporal i a precari de l'ús de la primera planta de l'antic edifici de l'Alberg Municipal, 
situat al carrer La Panera, núm. 7 , on l'esmentada Fundació ubicarà el Centre obert Arrels 
per a persones sense llar. 

 
 
 
17.- APROVACIÓ CONVENI DE COL.LABORACIÓ AMB PROSEC PER A LA CESSIÓ 
D'ÚS DE L'EQUIPAMENT "ESPAI GAIROLES" PEL DESENVOLU PAMENT D'UNA 
UNITAT D'ESCOLARITZACIÓ COMPARTIDA 
  
Vista la proposta de la cap de Serveri de programes sectorials de la Regidoria de Serveis 
Personals i Salut Pública, per unanimitat s'acorda: 
 
Aprovar el conveni de col·laboració entre l'Ajuntament de Lleida i la Promotora Social de 
l'Equip de Campaments (PROSEC) per a la cessió d'ús de l'equipament "Espai Gairoles", 
situat al carrer Gairoles s/n de Lleida; per al desenvolupament d'una Unitat d'Escolarització 
Compartida (UEC); segons conveni adjunt. 
 
Les condicions d'aquesta cessió, que es concreten en el docuemnt adjunt, són bàsicament: 
- Utilització dels espais de l'edifici "Espai Gairoles" situat al carrer Gairoles s/n segons 
normativa i horaris acordats en el conveni. 
- L'Ajuntament de Lleida desenvoluparà en el mateix edifici altres projectes educatius 
coordinant horaris d'atenció i espais. 
- Neteja de l'Espai Gairoles i despesa de la seva línia telefònica  a càrrec de l'entitat 
cessionària. 
- L'Ajuntament de Lleida es fa càrrec de les despeses de manteniment de l'edifici. 
- Entrega a l'Ajuntament per part de l'entitat cessionària del projecte i memòria anual de les 
activitats desenvolupades a l'espai. 
- Durada de l'acord d'un any, prorrogable per dos més si cap de les dues parts ho denuncia. 

 
 
18.- APROVAR LA INSTITUCIÓ DEL DIA 2 DE NOVEMBRE CO M A DIA DEL LICEU 
ESCOLAR 
 
Vist l'informe-proposta  de l'Institut Municipal d'Educació que diu el següent: 
 
"Evolució històrica del Liceu Escolar 
 
El Liceu Escolar fou una institució educativa creada pel gran mestre i pedagog Frederic 
Godàs i Legido al 1906, juntament amb altres col·laboradors de gran vàlua personal i 
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professional. Entre ells destacava Antoni Sabater, Victorina Vila, Humbert Torres, Josep 
Estadella i tants d'altres.   
L'any 1906 es va inaugurar el primer edifici del Liceu, a la casa Albinyana al C/ Cavallers 
núm. 20. Al 1910 es trasllada al núm. 42 del mateix carrer. L'esposa del Godàs, na Victorina 
Vila i Badia, crea el Col·legi per a noies Minerva.   
 
Al 1912 s'inaugura el nou edifici del Liceu a l'avinguda Blondel. Va ser una mostra gairebé 
única de l'estil modernista i va contribuir a l'embelliment urbanístic de la ciutat. A l'inaugurar-
se aquest edifici, s'hi integren també les alumnes del col·legi Minerva.  
 
El Liceu Escolar va ser la primera escola lleidatana inscrita dins el moviment de l'Escola 
Nova catalana.  
 
El 2 de novembre de 1937, en plena Guerra Civil, la Legió Còndor de la Luftwafe bombardeja 
Lleida. En total van morir unes 700 persones, totes elles població civil. Una de les bombes 
cau de ple en un dels costats a l'edifici del Liceu Escolar, derruint-lo per complert i provocant 
la mort de 48 alumnes i alguns professors. Anys després la resta de l'edifici fou enderrocat. 
 
Actes commemoratius del centenari del Liceu Escolar 
 
Durant l'any 2006 l'Ajuntament de Lleida, concretament l'Institut Municipal d'Educació, va 
commemorar amb un seguit d'actes el centenari de la creació del Liceu Escolar: 
* 24 d'abril: Celebració de la festa de Sant Jordi del Consell Escolar Municipal, dedicada al 
centenari del Liceu Escolar. 
* 25 d'abril: Conferència: "El programa educatiu de la 2a. República", a càrrec del Sr. Jaume 
Barrull. 
* 10 de maig: Atorgament de la placa al mèrit educatiu i pedagògic a la institució "Liceu 
Escolar. 
* 8 de setembre: 
- Conferència "El Liceu Escolar de Lleida, un tresor amagat", a càrrec del Sr. Josep Varela.  
- Acte de lliurament del llegat documental del Sr. Antoni  Sabater i Mur, per part de la seva 
néta, la Sra. Montserrat Sabater.  
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* 10 de setembre: acte ciutadà d'homenatge:  
           - Inauguració de l'escultura commemorativa "Dignitat, memòria i vida", a l'avda. 
Blondel.  
 - Dinar d'homenatge als ex-alumnes del Liceu  
           - Presentació del llibre commemoratiu "Liceu   
             Escolar de Lleida 1906 - 2006" 
 
El passat 2 de novembre es va fer un acte de record del bombardeig del Liceu, amb un 
ofrena de flors a l'escultura commemorativa. Van assistir-hi antics alumnes del Liceu i 
familiars. En els parlaments, el Sr. Manel Sampedro Pintó, ex- alumne, va sol·licitar que el 
Ple Municipal decretés la data del 2 de novembre com a dia de record d'aquesta escola, a 
partir del record del bombardeig". 
 
Per unanimitat s'acorda: 
 
Aprovar que el 2 de novembre quedi instituït com a dia del Liceu Escolar, a partir del record 
del bombargeig d'aquesta institució, el 2 de novembre de 1937.  
 
 
 
19.- APROVACIÓ DE LES BASES DE LA CONVOCATÒRIA 2010  PER ATORGAR UNA 
BECA DE COL.LABORACIÓ  A L'ÀREA DE COOPERACIÓ INTER NACIONAL 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar la següent proposta de la tècnica de Cooperació 
internacional: 
 
Aprovar les Bases de la convocatòria per atorgar una beca de col·laboració a l'Àrea de 
Cooperació  Internacional de la Regidoria de Drets Civils, Cooperació i Immigració. El cost 
d'aquesta Beca s'assumeix des del pressupost de la Regidoria de Drets Civils, Cooperació i 
Immigració de l'Ajuntament de Lleida per a l'any 2010 dins de la partida 05/460/227,09 amb 
un cost de 10.000,00 euros. L'adjudicació queda sotmesa a la condició suspensiva 
d'existència de crèdit adequat i suficient al pressupost de l'any 2010. 

 
 
 
20.-  PROPOSTA D'APROVACIÓ DE LA CARTA DE LA CIUTAD ANIA DE LLEIDA 
  
Aquest punt resta sobre la taula i serà tractat en una propera sessió plenària. 
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21.- DEIXAR SENSE EFECTE L'ACORD DE L'AJUNTAMENT PL E DE 24-11-2006 
RELATIU A L'APROVACIÓ DE LA CONSTITUCIÓ D'UN DRET D E SUPERFÍCIE, DE 
CARÀCTER GRATUÏT, A FAVOR DE LA FUNDACIÓ PRIVADA LL AR SANT JAUME 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar la següent proposta de l'Oficialia Major: 
 
1r. A sol·licitud de l'entitat interessada, deixar sense efecte l'acord de l'Ajuntament Ple, de 
data de 24 de novembre de 2006, que aprovava la constitució d'un dret de superfície, de 
caràcter gratuït, a favor de la Fundació Privada Llar Sant Jaume, sobre una finca municipal 
que s'havia de destinar  a la construcció d'una residència per a gent gran, situada a la 
Bordeta, dintre de l'àmbit del Pla Parcial SUR 33,  parcel·la EC-1, inscrita al Registre de la 
Propietat núm. 3 de Lleida, Volum 2.424, Llibre 370, Foli 35, Finca núm. 21.621. 
 
2n. Facultar a l'Il.lm. Sr. alcalde amb poders tan amplis com calguin per a l'execució d'aquest 
acord." 
 
 
 
22.- APROVACIÓ DE LA CONSTITUCIÓ D'UN DRET DE SUPER FÍCIE A FAVOR DE 
L'ASSOCIACIÓ LA TORXA, SOBRE UNA FINCA MUNICIPAL SI TUADA AL SUR-33 PER 
TAL DE DESTINAR-LA A UNA RESIDÈNCIA PER A DISCAPACI TATS 
 
Vista la proposta de l'Oficialia Major, per unanimitat s'acorda: 
 
1r. APROVAR la constitució d'un dret de superfície a favor de l'Associació d'ocupació i esplai 
de Catalunya, LA TORXA, sobre una finca municipal, situada a la Bordeta, dintre de l'àmbit 
del Pla Parcial SUR-33, per tal de destinar-la a la construcció de la Llar Residència de 
l'Associació La Torxa.  
2n. La finca sobre la qual es constitueix el dret de superfície està qualificada de Sistema 
d'Equipaments i té la descripció registral següent : 
 
"Urbana: parcel·la d'equipament públic (EC-1). Tros de terra de forma rectangular, situat al 
terme municipal de Lleida, amb una superfície de 2.721,25 m2. Es situa en l'illa "D" del Pla 
Parcial SUR 33. Confronta pel Nord, amb vial núm. 3, en línia de 39,80 m; pel Sud, amb 
parcel·la núm.5 de l'entitat mercantil VOLUMÈTRIC PROMOTORA CONSTRUCTORA, SL, 
en línia de 23,15 m; per l'Est, amb la sèquia de Fontanet, en línia de 94,35 m; per l'Oest, amb 
vial "A", en línia de 92,35 m." 
 
Inscripció : Registre de la Propietat núm. 3 de Lleida, Volum 2.424, Llibre 370, Foli 35, Finca 
núm. 21.621. 
 
Referència cadastral: 3484441 CG0038A. 
 
3r. El dret de superfície es cedeix de forma gratuïta per un termini de 50 anys, a comptar des 
de la data de la seva inscripció en el Registre de la Propietat 
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4t.  L'extinció del dret de superfície pel decurs del termini establert comportarà la de tota 
classe de drets que ostentés el superficiari. 
 
5è.   El dret de superfície s'extingirà si l'entitat superficiària no construeix la residència en 
termini de 5 anys, des de la data de l'atorgament de l'escriptura pública, o si canvia l'ús de la 
parcel·la. 
 
6è. Quan s'extingeixi el dret de superfície perquè hagi transcorregut el termini, l'Ajuntament 
de Lleida farà seva la propietat d'allò edificat, sense que hagi de satisfer cap indemnització. 
 
7è. La constitució del dret de superfície haurà de ser en tot cas formalitzada en escriptura 
pública i, com a requisit constitutiu de la seva eficàcia, inscriure's en el Registre de la 
Propietat. 
 
8è. Sotmetre a informació pública, durant un termini de 30 dies, l'expedient de cessió, a tal 
efecte, es publicarà l'acord al Butlletí Oficial de la Província i al web de la Paeria. 
 
9è. Considerar aprovat definitivament l'acord de cessió del dret de superfície en el supòsit 
que no hi hagi al·legacions ni reclamacions durant l'esmentat termini d'informació pública. 
 
 
10è. Facultar a l'Il·lm. Sr. Alcalde per a l'atorgament de l'escriptura pública i de quants 
documents fossin necessaris per a l'execució del present acord. 
 
11è.  Notificar l'acord als interessats. 
 
 
 
23.- APROVACIÓ DEL CONVENI DE CESSIÓ ANTICIPADA D'U NA PORCIÓ DE 
TERRENY, DESTINADA A VIALITAT, SITUADA AL SECTOR SU R-14 
  
Vista la proposta de l'Oficialia Major, per unanimitar s'acorda: 
 
1r. APROVACIÓ del Conveni d'ocupació directa anticipada per mutu acord, subscrit en data 
5 de novembre de 2009, entre l'Ajuntament i els senyors Isidro Gabandé Gelet i Concepción 
Ros Capdevila, respecte d'una porció de terreny de 103,80 m2 de la seva propietat, 
destinada a vialitat i situada a l'àmbit del Sector SUR 14. 
 
2n. Notificar l'acord als interessats. 
 
3r. Publicar l'acord al Butlletí Oficial de la Província i al web de la Paeria. 
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24.- APROVACIÓ DE SOL·LICITUD A LA GENERALITAT DE C ATALUNYA DE LA 
REVERSIÓ D'UNA PORCIÓ DE FINCA QUE ELS HI FOU CEDID A PER TAL DE 
DESTINAR-LA A LA CONSTRUCCIÓ DE L'ESCOLA OFICIAL D' IDIOMES 
  
Vista la proposta de l'Oficialia Major, per unanimitat s'acorda: 
 
1r. Sol·licitar a la Generalitat de Catalunya la reversió d'una porció de finca de 1.597 m2 que 
es segregarà d'una major finca de 5.445 m2, situada a la Rambla de Pardinyes (actualment 
Rambla del Corregidor Escofet, núm.  53), que fou cedida gratuïtament per l'Ajuntament de 
Lleida per tal de destinar-la a la construcció de l'Escola Oficial d'Idiomes.  
 
Aquesta porció de 1.597 m2 no ha estat utilitzada per a la finalitat de la cessió i és descriu de 
la forma següent: 
 
"Urbana, situada a Lleida, carretera de Corbins, de 1.597 m2, destinada en gran part a 
vialitat i en una petita part a  sistema d'equipaments i a zona verda. Confronta: Front, amb 
finca municipal; Fons, amb finca de la Generalitat de Catalunya de la qual aquesta es 
segrega; Dreta, amb prolongació de l'Av. Prat de la Riba i Rambla del Corregidor Escofet; i 
Esquerra, amb Rambla del Corregidor Escofet." 
 
La finca descrita en el paràgraf anterior es segregarà de la inscrita al Registre de la Propietat 
núm. 1 de Lleida, actualment al Registre núm. 4, Volum 1.855, Llibre 1.076, Foli 71, Finca 
núm. 69.597. 
 
2n. Facultar a l'Il.lm. Sr. Alcalde amb poders tan amplis com calguin per a l'execució d'aquest 
acord. 
 

 
 
25.- APROVACIÓ DEL PLEC DE CLÀUSULES  QUE REGEIXEN LA CONTRACTACIÓ 
ANTICIPADA DEL CONTRACTE DE GESTIÓ DEL SERVEI RESID ENCIAL D'ESTADA 
LIMITADA PER A PERSONES ADULTES QUE S'OFEREIXEN EN HABITATGES 
D'INCLUSIÓ 
  
Vista la proposta del cap de la Secció de Contractació, per unanimitat s'acorda: 
 
1r. Aprovació del Plec de clàusules administratives particulars i tècniques que regeixen la 
contractació, mitjançant procediment obert amb diversos criteris d'adjudicació, el  Contracte 
de Gestió del servei residencial d'estada limitada per a persones adultes que s'ofereix en 
habitatges d'inclusió, per un pressupost anual de 199.750,43 euros + 31.960,07 euros d'IVA 
(Total:231.710,50 euros) i un valor estimat de 799.001,72 euros + 127.840,27 euros d'IVA 
(Total valor estimat: 926.842,00 euros, que complementa el plec de condicions generals de 
l'ajuntament de Lleida, , aprovat definitivament  el dia 26.01.1996 i  publicat al BOP núm 28 
del dia 03.03.1996, que s'haurà d'interpretar de conformitat amb la Llei 30/2007 de 30 
d'octubre, de Contractes del Sector Públic (LCSP). 
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2n. Iniciar procediment licitatori, mitjançant procediment obert amb diversos criteris 
d'adjudicació, de conformitat amb allò que estableix 126 de la Llei 30/2007 de Contractes del 
Sector Públic de 30 d'octubre. 
 
3r. D'acord amb allò que estableix l'art. 94 de la LCSP, l'adjudicació i formalització d'aquest 
Contracte de Gestió del servei residencial d'estada limitada per a persones adultes que 
s'ofereix en habitatges d'inclusió es realitzarà a càrrec de l'exercici pressupostari de l'any 
2010. 
 
4t. Delegar de forma expressa a la Junta de Govern Local o a l'Alcaldia tots els actes de 
desenvolupament o execució del present acord incloent l'adjudicació, formalització del 
contracte i altres.  
 
 
 
 
26.- APROVACIÓ DEL PLEC DE CLÀUSULES  QUE REGEIXEN LA CONTRACTACIÓ  
DEL CONTRACTE DE SERVEIS PER A LA VIGILÀNCIA DEL PA RC DE GARDENY DE LA 
CIUTAT DE LLEIDA 
  
Vista la proposta de l'Oficialia Major, per unanimitat s'acorda: 
 
1r.  Aprovació del Plec de clàusules administratives particulars i tècniques que regeixen la 
contractació, mitjançant procediment obert amb diversos criteris d'adjudicació, del Contracte 
de Serveis de vigilància de les instal·lacions del Parc de Gardeny de la ciutat de Lleida, per 
un pressupost de contracte de 156.204,00  euros + 24.992,64 euros d'IVA (Total pressupost: 
181.196,64 euros) i una durada inicial d'1 any, que complementa el plec de condicions 
generals de l'ajuntament de Lleida, , aprovat definitivament el dia 26.01.1996 i publicat al 
BOP núm 28 del dia 03.03.1996, que s'haurà d'interpretar de conformitat amb la Llei 30/2007 
de 30 d'octubre, de Contractes del Sector Públic (LCSP). 
 
2n.  Iniciar procediment licitatori, mitjançant procediment obert amb diversos criteris 
d'adjudicació, de conformitat amb allò que estableix 126 de la Llei 30/2007 de Contractes del 
Sector Públic de 30 d'octubre. 
 
3r.  D'acord amb allò que estableix l'art. 94 de la LCSP, l'adjudicació i formalització d'aquest 
Contracte de Serveis de vigilància de les instal.lacions del Parc de Gardeny de la ciutat de 
Lleida es realitzarà a càrrec de l'exercici pressupostari de l'any 2010. 
 
4t.  Delegar de forma expressa a la Junta de Govern Local o a l'Alcaldia tots els actes de 
desenvolupament o execució del present acord incloent l'adjudicació, formalització del 
contracte i altres.  
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27.- APROVACIÓ DEFINITIVA DEL TEXT REFÓS DEL PLA PA RCIAL DEL SUR 1 DE 
RAIMAT, PROMOGUT PER L'EMU SL 
  
Vista la proposta del coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge de data 19   de 
novembre de 2009, per unanimitat dels 27 regidors que composen  la corporació, s'acorda: 
 
1r.  APROVAR DEFINITIVAMENT el Pla parcial del SUR 1 de Raïmat, promogut per 
l'Empresa Municipal d'Urbanisme, amb les precisions següents: 
 
      1. En la zona d'usos terciaris els usos compatibles previstos, de quiosc, serveis 
tecnològics, educatiu i aparcament, ho seran en la proporció del 100%. 
 
      2. En tot el document resten substituïdes les superfícies i els índexs d'edificabilitat neta 
de les subparcel·les de la parcel·la D, pels següents: 
              Superfície  IEN 
 D1    282,60 m²  2,15669 
 D2    653,39 m²  1,62537 
 D3    946,25 m²  1,62536 
 
 
      3. En la zona d'habitatge social s'estableixen dues subzones: la subzona de preu 
concertat, clau HPO.PC, i la subzona de règim general, clau HPO.RG, que estan 
determinades en el plànol P-16 i es regulen per la seva destinació al règim d'habitatges amb 
protecció oficial de preu concertat i al règim d'habitatges amb protecció oficial de règim 
general, respectivament. 
 
      4. En l'article 10 de les ordenances, "unitat de zona illa 1", on diu "densitat d'habitatges" 
de 25,7 hab/ha, ha de dir 27,27 hab/ha. 
 
      5. En l'apartat edificabilitat dels articles 18, 19 i 20 de les ordenances se substitueix "la 
indicada en el quadre 2" per "la indicada en el quadre 4b". 
 
      6. El projecte d'urbanització considerarà la idoneïtat de la bassa d'emmagatzematge de 
pluvials ubicada al parc del final de la rambla, per tal de donar compliment a les condicions 
establertes en l'informe de l'ACA de data 20/04/09. 
 
2n. Condicionar la publicació i l'eficàcia d'aquest acord a la tramitació del Projecte 
d'urbanització de l'àmbit, aprovat inicialment en data 4.10.2008, de conformitat amb el que 
determina l'article 101.4 del Decret legislatiu 1/2005, de 26 de juliol, pel qual s'aprova el Text 
refós de la Llei d'urbanisme, en relació amb l'art. 87.8 del mateix text legal. 
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3r.  Lliurar la documentació tècnica i administrativa del Pla parcial urbanístic a la Comissió 
Territorial d'Urbanisme, tal com estableix l'article 86 Decret Legislatiu 1/2005, de 26 de juliol, 
pel qual s'aprova el Text refós de la Llei d'urbanisme, als efectes d'informació, coordinació i 
arxivament. 
 
4t.  Supeditar la publicació d'aquest acord al Butlletí Oficial de la Província de Lleida, al 
compliment dels apartats segon i tercer. 
 
5è. Comunicar-ho als interessats.   
 
 
 
 
28.- APROVACIÓ PROVISIONAL DE LA MODIFICACIÓ DEL PL A DE MILLORA URBANA 
D'ORDENACIÓ DE VOLUMS DE L'ILLA SITUADA A L'AV. JOS EP TARRADELLAS NÚM. 
45-47 
  
Vista la proposta del coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge de data 19   de 
novembre de 2009, amb 19 vots a favor dels grups del  PSC, ERC, ICV-EUiA i del regidor no 
adscrit, 2 vots en contra del grup del PP i 6 abstencions del grup de CiU, que representa el 
vot favorable de la majoria absoluta dels membres de la corporació, s'acorda: 
 
1r.  Desestimar l'al·legació presentada per Nixin Cat SL durant el termini d'informació pública 
d'acord amb les consideracions explicitades en l'apartat 4. 
 
2n.  APROVAR PROVISIONALMENT la Modificació del Pla de millora urbana d'ordenació de 
volums de l'illa situada a l'Avda. Josep Tarradellas núm 45-47, promogut per Edificacions 
Merli S.A., Joan Duart Barber i Pilar Pallàs Satué. 
  
3r. Traslladar la proposta a la Comissió Territorial d'Urbanisme per a la seva aprovació 
definitiva. 
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29.- APROVACIÓ PROVISIONAL DE LA MODIFICACIÓ DEL PL A GENERAL, PEL CANVI 
D'ORDENACIÓ I CONCRECIÓ VOLUMÈTRICA DE L'ÀMBIT COMP RÉS ENTRE EL C/  
VILA RODONA I EL SECTOR SUR 36, DINS DEL POL. 2 DEL  SECTOR SUR 31 I LA 
MODIFICACIÓ DE L'ARTICLE 166 DE LES NNUU 
  
Vista la proposta del coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge de data 19   de 
novembre de 2009, per unanimitat dels 27 regidors que composen  la corporació, s'acorda: 
 
1r.  APROVAR PROVISIONALMENT la Modificació puntual del Pla general d'ordenació 
urbana de Lleida pel canvi d'ordenació i concreció volumètrica de l'àmbit comprés entre el 
carrer Vila-rodona i el sector SUR 36, dins del polígon 2 del sector SUR 31, i l'art 166 de les 
Normes urbanístiques. 
 
2n. Traslladar l'expedient a la Comissió Territorial d'Urbanisme de Lleida per a l'aprovació 
definitiva del conseller de PTOP d'acord amb el que preveu l'art. 77 de la Llei d'urbanisme.  
 
 

 
 
30.- APROVACIÓ PROVISIONAL DE LA MODIFICACIÓ PUNTUA L DEL PLA PARCIAL 
SUR 31, PEL CANVI D'ORDENACIÓ I CONCRECIÓ VOLUMÈTRI CA DE L'ÀMBIT 
COMPRÉS ENTRE EL C/ VILA RODONA I EL SECTOR SUR 36,  DINS DEL POLÍGON 2 
DEL SECTOR 
  
Vista la proposta del coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge de data 19   de 
novembre de 2009, per unanimitat dels 27 regidors que composen  la corporació, s'acorda: 
 
1r.  APROVAR PROVISIONALMENT la Modificació puntual del Pla parcial SUR 31 pel canvi 
d'ordenació i concreció volumètrica de l'àmbit comprés entre el carrer Vila-rodona i el sector 
SUR 36, dins del polígon 2 del sector, promogut per l'Ajuntament de Lleida. 
 
2n. Traslladar la proposta a la Comissió Territorial d'Urbanisme per a la seva aprovació 
definitiva. 
 
 
 
Abans de començar el debat i votació de les mocions presentades pels grups municipals, el 
senyor alcalde, de conformitat amb allò acordat en la Junta de Portaveus, fa les dues 
declaracions institucionals següents:  
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31.- DECLARACIÓ INSTITUCIONAL RELATIVA A L'EDITORIA L CONJUNTA PUBLICADA, 
EL DIA D'AHIR, PELS MITJANS DE COMUNICACIÓ ESCRITA,  TITULADA "LA DIGNITAT 
DE CATALUNYA" 
  
El senyor alcalde explica que ahir es va produir un fet unitari sobre el qual cal destacar la 
seva importància. Dotze mitjans de comunicació de Catalunya van fer una editorial comuna 
de recolçament al nostre Estatut i es van posicionar envers l'hipotètic resultat de la sentència 
del Tribunal Constitucional. Considera que aquesta situació és important i greu pel nostre 
país, considerant que un tribunal pugui modificar una Llei aprovada pel poble de Catalunya 
amb un referèndum. 
 
L'Ajuntament de Lleida s'adhereix a l'editorial que ahir van publicar el conjunt dels mitjans de 
comunicació de Catalunya. Aquesta adhesió suposa el recolçament i la felicitació als mitjans 
de comunicació que ahir van tenir aquesta actuació unitària en defensa de quelcom tan 
important pel país com és l'Estatut d'Autonomia. 
 
 
 
Aquesta declaració institucional no compta amb el suport del Grup Municipal del PP, que 
manifesta expresament la seva abstenció (l'argumentari d'aquest posicionament es reflectirà 
en la part d'Intervencions de l'acta). 

 
 
 
32.- DECLARACIÓ INSTITUCIONAL AMB MOTIU DEL DIA INT ERNACIONAL CONTRA   
LA VIOLÈNCIA VERS LES DONES 
  
Atès l'acord adoptat, de manera unànime, en la Junta de Portaveus, el senyor alcalde 
procedeix a la lectura íntegra de la següent declaració: 
 
"Avui, dia internacional per a l'eliminació de la violència envers les dones, les institucions 
públiques de Catalunya, el Govern de la Generalitat, les diputacions i els ajuntaments, volem 
expressar el nostre condol per la mort de: Maria del Mar, Meryem, Weiyu, Natasa, Maria 
Teresa, Nadia, Maria Robiria, Hilda, Josefa i Reyes, víctimes de la violència masclista a 
Catalunya aquest any 2009, femicidis que, any  rere any, ens mostren la terrible dimensió  
d'aquest problema. Segons declaracions de les Nacions Unides, actualment podem afirmar 
que la violència contra les dones i llurs fills i filles s'ha convertit en una de les més clares 
manifestacions de vulneració dels drets humans referents a la integritat física i moral, la 
dignitat, la salut i la seguretat de les dones. Destrossa vides, fractura famílies i comunitats i 
és un impediment per al ple desenvolupament econòmic, polític, social i cultural dels pobles i 
ciutats del món. 
 
A Catalunya, la Llei del dret de les dones a eradicar la violència masclista, que constitueix un 
gran pas en l'abordatge d'aquesta problemàtica, va ser aprovada per unanimitat pel 
Parlament ara fa més d'un any. En aquests moments, el Govern de la Generalitat, amb la 
col·laboració dels ens locals i supramunicipals, està realitzant el desplegament reglamentari 
que ha de permetre la seva total implantació a tots els territoris del nostre país.  
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Aquest marc legal aposta per posar les dones en el centre de les polítiques públiques, per tal 
que aquestes siguin subjectes de drets i no només objectes de protecció. Alhora, reconeix el 
caràcter estructural de la violència masclista, és a dir, parteix de la premissa que es tracta d' 
una problemàtica arrelada a les nostres societats i lligada amb les formes de ser, de sentir-
se i de relacionar-se de dones i homes. Aquest reconeixement comporta, entre altres coses, 
actuar més enllà de la violència que té lloc en la parella i la família. Així, la violència en 
l'àmbit laboral i en l'àmbit sociocomunitari, com són les agressions sexuals, les mutilacions 
genitals femenines, els matrimonis forçosos, o el tràfic i explotació sexual de dones i nenes, 
entre d'altres, són també objecte d'atenció per part de les institucions catalanes, les quals 
estem esmerçant tots els  esforços i recursos al nostre abast per tal de fer-hi front.  
Però, l'èxit de totes les mesures que s'estan tirant endavant també exigeix el compromís i la 
implicació de la societat civil, per tal d'avançar conjuntament i  amb contundència en 
l'eradicació de la violència masclista. Aquesta voluntat ha d'impregnar tota la ciutadania i 
arrelar en la seva memòria col·lectiva, tot arraconant els nínxols culturals que impedeixen 
que les relacions entre els sexes estiguin basades en l'autonomia, el respecte i en la llibertat. 
I, en aquest sentit, les tasques de sensibilització per al canvi d'imaginaris culturals basats 
encara en estereotips sexistes, constitueix un camí imprescindible. 
 
Les institucions públiques catalanes ens comprometem, en el marc simbòlic d'aquesta diada, 
a seguir treballant per un país on l'eradicació de la violència masclista sigui, algun dia, una 
fita acomplida". 
 
 
 
 
33.-  MOCIÓ D'ICV-EUIA RELATIVA AL DIA INTERNACIONA L CONTRA VIOLÈNCIA 
VERS LES DONES 
  
Aquesta moció es retira, atesa la declaració institucional anterior. 

 
 
 
34.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ICV-EUIA EN PRO DE L'ESTABLIMENT D'UN 
ESTAT PALESTÍ 
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal d'ICV-EUiA, s'acorda tractar separadament els 
quatre punts que la composen, essent el resultat de les votacions el següent: 
 
Amb 25 vots a favor dels grups d'ICV-EUiA, PSC, CiU, ERC i del regidor no adscrit i 2 
abstencions  del grup del PP, s'acorda aprovar el punt següent:  
      "1. Promoure i difondre arreu la idea segons la qual totes les nacions i estats de la regió   
       de Palestina (i per extensió, tots els del món) tenen dret a viure en pau dins de les seves 
       fronteres reconegudes internacionalment".   
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Amb 3 vots a favor dels grups d'ICV-EUiA i ERC i 24 abstencions dels grups del PSC, CiU, 
PP i del regidor no adscrit, s'acorda aprovar  el punt següent: 
 
       "2.- Promoure i difondre arreu l'opinió que l'ONU comparteix (vegeu la resolució de 20 de 
        desembre de 2004), segons la qual, la construcció del Mur per part d'Israel, en els          
        territoris ocupats, incloent l'est de Jerusalem, impedeix seriosament al Poble Palestí       
        l'exercici del seu Dret a l'Autodeterminació".  
 
Amb 5 vots a favor dels grups d'ICV-EUiA, PP i ERC i 22 abstencions dels grups del PSC, 
CiU i del regidor no adscrit, s'acorda aprovar el punt següent: 
 
      "3.- Promoure i difondre arreu la idea que l'única condició de possibiltiat de la pau a la      
        regió no és altra que el fet que el poble palestí disposi d'un estat viable, amb continuïtat 
        territorial i govern democràticament elegit". 
 
Amb 1 vot a favor del grup d'ICV-EUiA i 26 abstencions dels grups del PSC, CiU, PP, ERC i 
del regidor no adscrit, s'acorda aprovar el següent punt: 
 
        "4.- Urgir al Govern de la Generalitat i l'Estat espanyol a continuar demostrant el seu      
         suport i assistència al Poble Palestí i als altres pobles de la regió, perquè puguin dur a  
         terme el seu dret a l'autodeterminació". 

 
 
 
35.-  MOCIÓ DEL REGIDOR NO ADSCRIT, SR. ZAPATER, RE LATIVA A LA CREACIÓ 
D'UN "ESPAI DELS ARTISTES" 
  
Aquesta moció és retirada pel  regidor proponent. 

 
 
 
36.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CIU RELATIVA A POS POSAR EL PROJECTE DE 
NOVA PLANTA DE TRIATGE I TRACTAMENT DE RESIDUS PREV ISTA A MONTOLIU DE 
LLEIDA 
  
Vista la moció presentada pel Grup Municipal de CiU, s'acorda tractar separadament els tres 
punts de la mateixa, quedant les votacions de la manera següent: 
 
Amb 8 vots a favor dels grups de CiU i PP, 16 vots en contra dels grups del  PSC i d'ICV-
EUiA i 3 abstencions del grup d'ERC i del regidor no adscrit, s'acorda rebutjar el següent 
punt: 
 
"1. Que l'Ajuntament de Lleida proposi al Consorci Comarcal i a l'Agència de Residus de 
Catalunya posposar el projecte de nova planta de triatge i tractament de residus RESTA, 
prevista a Montoliu de Lleida, pel seu alt cost i per l'increment que generarà en els rebuts 
dels usuaris, en un moment de greu crisi econòmica". 
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Amb 9 vots a favor dels grups de CiU, PP i CIV-EUiA, 15 vots en contra del grup del PSC i 3 
abstencions del grup d'ERC i del regidor no adscrit, s'acorda rebutjar els següents punts: 
 
"2.- Que l'Ajuntament de Lleida posi en marxa mesures de millora de la recollida selectiva a 
la ciutat i d'accessibilitat als contenidors, campanyes informatives i de sensibilització que 
millorin l'eficàcia del servei, i que no generin un impacte tan fort en els consumidors.  
 
3.- Que l'Ajuntament de Lleida plantegi al Departament de Medi Ambient i Habitatge de la 
Generalitat de Catalunya i al Consorci Comarcal de Residus la implementació d'altres 
mesures transitòries, com la millora tècnica i ambiental de l'actual planta de compostatge i 
disposició del residu, a més de demanar l'autorització per a l'ampliació del dipòsit controlat 
de Montoliu de Lleida".  
 
 
37.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CIU PROPOSANT LA C REACIÓ D'UN ESPAI O 
MOSTRA D'INTERCANVI ADREÇAT  A LES ENTITATS DEL TER CER SECTOR DE LA 
CIUTAT 
  
Per unanimitat s'acorda aprobar la següent proposta de moció presentada pel Grup 
Municipal de CiU: 
 
"Que l'Ajuntament de Lleida parlarà amb les entitats, del tercer sector de la ciutat, per establir 
i plantejar la possibilitat de crear un espai o mostra d'intercanvi sobre els serveis que 
ofereixen i, d'aquesta manera, difondre-ho a la resta de ciutadans". 

 
 
 
38.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PSC RELATIVA A LA  PROMOCIÓ DE 
POLÍTIQUES ADREÇADES A LA POBLACIÓ INFANTIL I ADOLE SCENT 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar la següent proposta de la moció presentada pel Grup 
Municipal del PSC: 
 
1r. L'Ajuntament es compromet a impulsar i promoure activament entre els ciutadans i 
ciutadanes de Lleida, i en especial amb els nens i les nenes, polítiques adreçades a la 
població infantil i adolescent del notre municipi, dotant-les dels mitjans i els recursos 
necessaris. 
 
2n. En aquest 20è aniversari de la Convenció sobre els Drets dels Nens i les Nenes, 
l'Ajuntament es compromet a impulsar i garantir la participació directa dels nois i noies que 
formen part del Plenari dels infants i adolescents al Consell Assessor Municipal de la 
Infància i l'Adolescència i a l'Observatori de la Infància i l'Adolescència de la ciutat de Lleida.  
 
 
INTERVENCIONS  
 
 
Punts números 7 i 8. Aprovació de les bases regulad ores per a cobrir llocs de treball, 
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mitjançant el sistema de lliure designació 
 
La Sra. Horcajada  explica que el seu grup votarà en contra dels dos punts, ja que 
consideren que no és el moment per cobrir aquestes vacants; s’està negociant un  nou 
acord–conveni i s’ha fet una comissió que treballa per a la redacció d’una nova relació de 
llocs de treball. Són llocs de treball que es van crear amb l’anterior plantilla, porten un any 
vacants i la seva cobertura no és urgent. Considera que caldria emprar en aquests casos el 
procediment ordinari de concurs.  
 
El resultat de les votacions està reflectit en la part dispositiva de l’acta.  
 
 
Punt núm. 11. Aprovació de les tarifes de l’Estació  d’Autobusos de Lleida, SA, per a 
l’any 2010  
 
El Sr. Mitjans  diu que votaran a favor de l’actualització de tarifes. Aprofita per recordar la 
moció que es va aprovar el  22 de maig passat en la qual es feia referència a la necessitat 
d’arranjament de les instal·lacions de l’Estació. Creu que, en tant l’estació no canviï de lloc,  
amb una petita inversió, es podria canviar la imatge actual. 
 
La Sra. Horcajada  s’afegeix a la petició de compliment de la moció i recorda que, en el Pacte 
social per a la ciutadania, està previst que la Paeria exigeixi que es faci una millora 
substancial de l’Estació perquè la seva imatge sigui atractiva i adequada a les necessitats 
ciutadanes. No s’ha fet aquesta millora substancial. Qualifica de lamentable la imatge que es 
dóna als viatgers quan arriben a Lleida. Demana al Govern que faci efectiu el compliment 
d’aquestes millores.  
 
El Sr. Guallar  explica que el seu grup també votarà a favor de la proposta. El primer tram de 
tarifes  té un increment important; però, analitzat el conjunt, l’increment es pot considerar 
moderat i ajustat als costos previsibles. Considera que tots hem de ser conscients de la 
necessitat d’arranjar l’actual estació. Aquesta instal·lació no concorda amb la ciutat del segle 
XXI que tots volem. La rebuda que es fa als viatgers que arriben a Lleida no és la que 
pertoca. L’empresa concessionària té unes reserves voluntàries importants i un patrimoni net 
que permeten assumir l’adequació i la posada al dia de l’Estació. Demana voluntat política de 
tothom perquè els viatgers que arribin a Lleida trobin una estació en consonància amb la 
ciutat.  
 
El Sr. Camats  està d’acord amb les intervencions anteriors. Considera que l’actual Estació 
constitueix una anomalia que contrasta penosament amb la imatge de la ciutat. És una porta 
d’entrada a Lleida que fa servir un gran nombre de persones. Cal fer tot allò que sigui 
possible perquè es facin els arranjaments necessaris. 
 
La Sra. Mínguez  agraeix el vot favorable de tots els grups, tot i el debat que s’està produint 
sobre l’estat de l’Estació d’autobusos. Explica que l’increment del primer tram de les tarifes ve 
condicionat per tractar-se d’un augment lineal d’1 cèntim i patir l’efecte d’arrodoniment 
consegüent. L’expedient es justifica per un descens de l’11% dels usuaris. Quant a l’estat de 
l’equipament actual diu que, pensant en la ciutat del Segle XXI, s’està treballant en la nova 
estació que tindrem operativa en pocs anys. S’ha demanat als concessionaris que facin les 
millores demanades i s’està negociant amb l’ATM la possibilitat de poder accedir a algun ajut 
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per fer aquestes actuacions de neteja i arranjament. Reitera que s’està insistint al 
concessionari perquè faci les obres de millora escaients.  
 
El Sr. alcalde  diu que tots els grups tenen raó en les seves peticions i s’afegeix al compromís 
manifestat per la Sra. Mínguez.  
 
S’aprova per unanimitat.  
 
 
Punt núm. 20. Proposta d’aprovació de la Carta de l a ciutadania de Lleida 
 
El Sr. alcalde  destaca la importància d’aquest document. Explica que ahir, en la Junta de 
Portaveus, el grup de CiU   va plantejar l’alternativa de sotmetre aquest document a 
aprovació en el proper Ple, per tal de poder-lo debatre i incorporar-hi altres esmenes. Vol 
agrair el treball fet per la Regidoria competent i per la regidora de Drets Civils –la Sra. Ball- i 
per la seva disposició a ajornar aquest punt fins al proper Ple. Espera que abans del dia 10 
de desembre es disposi d’un text definitiu  i que es pugui presentar en els actes del Memorial 
Xavier Aluja. Aquest document serà sotmès a l’aprovació del Ple el dia 23 de desembre.  
 
L’expedient resta sobre la taula.  
 
Punt núm. 31. Declaració institucional relativa a l ’editorial conjunta publicada el dia 
d’ahir, pels mitjans de comunicació escrita, titula da “La Dignitat de Catalunya” 
 
El Sr. Zapater  diu que s’adhereix al manifest dels 12 diaris que van reivindicar ahir la dignitat 
de Catalunya. Recorda que en una moció precedent ja va fer pública la seva queixa en 
relació amb el retard del Tribunal Constitucional en la resolució de la sentència sobre aquest 
recurs; considera que els més de tres anys transcorreguts ha estat massa temps.  
 
La Sra. Horcajada  diu que el seu grup s’abstindrà de donar suport a aquesta declaració. 
Considera que és un tema que no afecta  aquest Ajuntament. Diu que la situació actual ve 
motivada pel retard de la sentència del Tribunal Constitucional. Respecta la llibertat dels 
mitjans de comunicació, però creu que no és correcte que les institucions vulguin pressionar 
els tribunals de justícia. Defensa el màxim respecte per a la divisió de poders. El Tribunal 
resoldrà dient què és constitucional; els partits polítics i els ciutadans hem de tenir el màxim 
respecte per les sentències que dicten els tribunals. Resulta xocant que el TC s’hagi de 
pronunciar en aquests moments, quan una norma ha estat aprovada i votada en un 
referèndum. Aquest fet és així perquè el Partit del Socialistes va modificar les regles de joc i 
va suprimir el recurs previ d’inconstitucionalitat. Caldrà modificar aquestes normes si no es 
vol que tornin a succeir situacions com aquesta. 
 
El Sr. alcalde  agraeix als grups que tenien ja intenció de proposar aquesta adhesió (ERC i 
CIU), així com a la resta de grups que han donat el seu suport. Respecta democràticament la 
discrepància del Grup del PP.  
 
Punt núm. 32. Declaració institucional amb motiu de l Dia internacional contra la 
violència vers les dones  
 
El Sr. Zapater  comparteix completament el tex de la declaració. Creu que cal anar una mica 
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més enllà i proposar una modificació del Codi Penal per tal d’endurir les penes als 
maltractadors. Cal combatre la violència verbal, la física i la psíquica.  
 
El Sr. Camats  explica que ha retirat la moció que havia presentat sobre aquest tema per tal 
de sumar-se a la declaració institucional, amb la qual tots coincidim. Vol remarcar un fet 
puntual: malgrat que tots estem d’acord en la prioritat de la lluita contra la violència masclista, 
 algunes de les nostres lleis no estan en la mateixa línia. És el cas de les dones immigrades 
en situació irregular; en el moment en què denuncien una agressió se’ls  aplica també la Llei 
d’estrangeria i s’inicien els tràmits d’expulsió, únicament paralitzada durant el temps de la 
investigació policial sobre l’agressió. Aquest fet desincentiva moltes denúncies. La situació 
administrativa d’una dona prima sobre la seva defensa davant els maltractaments. Apel·la les 
institucions perquè corregeixin situacions com aquesta.  
 
La Sra. Bergés  explica que el seu grup vol destacar que aquest any s’ha aconseguit que es 
faci un acte unitari de totes les institucions. En aquesta qüestió, la unitat és necessària; les 
diferències o matisacions es poden debatre en altres àmbits. Destaca l’aposta feta per la 
Generalitat per a l’aprovació i el desplegament de la Llei de protecció. Espera que la unitat 
aconseguida el 25 de novembre es mantingui i que es faci un treball transversal positiu; 
també espera que l’any vinent es faci un esforç perquè la veu de les dones hi sigui present en 
primera persona també en aquests  actes. 
 
El Sr. alcalde  diu a la Sra. Bergés, en relació amb la seva darrera petició, que té tota la raó. 
Si no hi ha canvis a les institucions, l’any vinent parlarà una dona, en representació de 
l’Ajuntament de Lleida, en aquest acte commemoratiu. 
 
La Sra. Horcajada  considera que la violència de gènere és una de les pitjors xacres de la 
nostra societat. Tots ens hem d’involucrar conjuntament en la lluita contra els maltractaments. 
No es pot consentir que la violència de gènere creixi. Valora molt positivament el manifest 
unitari de totes les institucions. Explica les darreres dades de violència de gènere a Espanya i 
destaca que les xifres van creixent i  afecten a tot tipus de persones. Creu que cal continuar 
insistint que s’ha de fomentar la denúncia de qualsevol agressió. Valora que els resultats de 
la Llei integral de mesures, en  els  cinc anys de vigència, no han estat els esperats. Fa 
referència a un informe sobre l’avaluació d’aquesta norma i les recomanacions que es 
proposen per tal de millorar els resultats de la Llei. Hem avançat en l’àmbit normatiu, però 
ens hem d’esforçar a completar les actuacions. Creu que és especialment greu el 
percentatge d’ordres de protecció adreçades a persones joves. Cal continuar treballant en la 
conscienciació i tenir tolerància zero amb la violència de gènere. La prevenció i el suport a les 
víctimes són dos eixos clau. Explica algunes propostes fetes pel seu partit per tal de millorar 
l’eficàcia de les mesures legals. Espera que algun dia no calgui fer aquest tipus de 
declaracions. Subscriu la petició que ha fet abans la Sra. Bergés i celebra que el Sr. alcalde 
s’hagi compromès en el fet que la representació municipal en el proper any sigui duta a terme 
per una dona.  
 
La Sra. Obis  diu que el seu grup celebra que s’hagi fet un acte conjunt entre totes les 
institucions. Creu que això ajuda les dones maltractades a visualitzar un front comú per part 
de tothom i que comptaran amb els millors serveis possibles sempre que s’adrecin a una 
institució. Hi ha molt camí a recórrer i s’estan fent esforços. Espera que arribi un moment en 
què socialment sigui impensable la violència sobre les dones.  
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La Sra. Brocal  diu que la lluita per eradicar la violència masclista és una tasca compartida 
per totes les institucions. Aquest 25 de novembre s’ha reafirmat el compromís d’unitat que es 
va demostrar quan es va signar el protocol d’atenció a les dones en situació de violència 
masclista al nostre municipi. Explica que s’està treballant en tots els àmbits per donar una 
atenció integral. Comenta les normes que recentment s’han promulgat amb aquest objectiu i 
destaca que totes han estat promogudes per governs progressistes i d’esquerres. Creu que 
s’està fent un salt qualitatiu, incidint en àmbits com l’educació i la prevenció, especialment 
amb la gent jove. Destaca la problemàtica especial de les dones immigrades, que estan en 
situació de major vulnerabilitat; creu que la situació administrativa no ha de ser cap obstacle 
per denunciar els maltractaments i rebre el suport institucional.  Les situacions en què es 
troben les dones són molt diverses. Resta molta feina a fer i es vol desenvolupar des del 
consens social i especialment des del moviment de dones. És molt important que les 
institucions i els partits polítics mantinguem el treball unitari.  
 
El Sr. alcalde  clou aquest torn d’intervencions dient que ha quedat clar el posicionament i els 
matisos de cada grup, sobre un document en què tots i totes  estem d’acord.  
 
Punt núm. 34. Moció del Grup Municipal d’ICV-EUiA e n pro de l’establiment d’un nou 
Estat palestí  
 
El Sr. Camats  explica el contingut de la moció. El primer motiu pel qual la presenta rau en el 
fet que el proper diumenge és el dia internacional de solidaritat amb el poble palestí, instituït 
per l’ONU l’any 1977. La proposta no té altre objectiu que el Ple de la Paeria es faci ressò de 
les resolucions de l’ONU sobre aquesta qüestió (sis consecutives durant els darrers anys). 
Aquestes resolucions denuncien l’ocupació de terrenys de Palestina per part de l’Estat 
d’Israel, la colonització i expropiació d’aquest territori i la construcció d’un mur de 700 
quilòmetres per separar les dues comunitats. Convida tothom  a llegir les resolucions 
esmentades on es defineixen els conceptes de territori ocupat, colonització, mur de 
separació, autodeterminació, etc. Recorda que, fa uns mesos,  va ser aprovada una moció 
pel Ple en la qual es deia explícitament la necessitat d’arribar a un acord estable fonamentat 
en la constitució de dos estats (llegeix la part resolutiva de la moció aprovada el   mes de 
gener passat). Presenta una moció tot i que pensava (i volia) presentar una declaració 
institucional, cosa que no va ser possible, ja que no tothom hi estava d’acord. Considera que 
el contingut de la moció reflecteix directament els criteris de les resolucions de l’ONU 
aprovades des de l’any 1947 fins al  2008.  
 
El Sr. Zapater  diu que aquesta qüestió és de política internacional i està en mans de l’ONU; 
la solució depèn d’aquest organisme internacional. Creu que no correspon al Ple tractar 
aquest tema ni nosaltres podem aportar altra solució que no sigui la que es plantegi a escala 
internacional. Comparteix la defensa del dret a viure en pau, tant del poble palestí com del 
poble israelià. Cal defensar la pau i la llibertat. No està d’acord en absolut amb el mur de 
separació, que recorda el mur de Berlín. També està en contra del terrorisme islàmic, de 
Hamas, d’Al-Fatha, de la Yigadh Islàmica o dels kamikazes suïcides. No pot donar, doncs, 
suport a la moció i per això s’abstindrà de votar.  
 
 
La Sra. Bergés  diu que votaran a favor de la moció. ERC està a favor de l’autodeterminació 
dels pobles a través de processos democràtics i pacífics. Creu que aquest conflicte només es 
pot resoldre mitjançant un acord; tots hem de fer esforços perquè això sigui possible. Vol fer 
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una proposta de modificació al darrer punt de la moció. Creu que no es pot posar en el 
mateix pla el Govern de l’Estat i el de la Generalitat, ja que en aquesta matèria fan accions i 
tenen competències molt diferents. Explica les accions que fa la Generalitat a través de 
l’Agència Catalana de Desenvolupament; considera que han contribuït a millorar les 
condicions de vida de la ciutadania més vulnerable de Palestina, destinant un total de 6,3 
milions d’euros. Creu que l’Estat espanyol no ha donat la mateixa prioritat a l’hora d’impulsar 
aquests tipus de projectes. Anuncia que, tot i això, s’abstindran en la votació del quart punt. 
Esmenta com a exemple el procés d’independència de Kosovo.  Reitera que el seu grup 
pretén (i així ho ha manifestat moltes vegades) l’autodeterminació dels Països Catalans; per 
això es posicionen en el mateix sentit quan ho plantegen altres pobles. 
 
La Sra. Horcajada  explica que el seu grup s’abstindrà de votar la proposta. Creu que el Ple 
no és el lloc adient per posicionar-se sobre temes de caràcter internacional (recorda que en 
un Ple passat  es va respondre al seu grup que no procedia debatre una moció sobre 
l’increment dels impostos estatals, cosa que afectava directament els ciutadans de Lleida). 
Destaca que, tot i reconèixer el dret de Palestina a tenir un Estat, l’extraordinària complexitat  
del conflicte israelià-palestí no es veu recollida en el text de la moció. Explica el procés 
d’aplicació de la resolució de les NU de l’any 1947, on es va reconèixer el dret a la creació de 
dos estats. El conflicte és constant des d’aquella data i el pateixen els palestins i també els 
israelians. El govern actual de Palestina està controlat per una organització fonamentalista 
com és Hamàs. Cal demanar el reconeixement de l’Estat palestí i també demanar a les parts 
en conflicte  que facin tots els esforços per acabar les accions bèl·liques i per democratitzar 
les institucions palestines i aprofundir en la  igualtat de gènere. Per la pau definitiva, cal 
adoptar un posicionament objectiu i no decantar-se per una sola de les parts. Destaca la 
importància de ser prudent en una qüestió com aquesta.  
 
El Sr. Guallar  explica els dubtes que té el seu grup per pronunciar-se sobre les mocions que 
tenen com a contingut el suport a un poble, situat molt lluny de casa nostra, i sobre les quals 
hi ha pronunciaments de les institucions internacionals competents. CiU és una força 
nacionalista, que  ha defensat per a Catalunya el dret a l’autodeterminació. No es poden 
oposar al fet que qualsevol poble demani aquest dret d’autodeterminació, sempre que sigui 
per la via pacífica. No es pot negar que en la moció hi ha una càrrega de parcialitat, tot i que 
ha quedat clar que el ponent no fa cap plantejament d’antisemitisme. Recorda que es va 
parlar d’aquesta qüestió el mes de gener passat i que tots els grups es van manifestar com a 
defensors de la pau. Explica que votaran afirmativament al primer punt i que s’abstindran de 
votar els altres tres.  
 
La Sra. Camps  diu que el seu grup no ha cregut gaire oportuna la presentació d’aquesta 
moció (coincideix amb els grups precedents). Creu que és una mica agosarat que 
l’Ajuntament es pronunciï sobre aquest conflicte, i que faci de jutge i de part. No es pot fer un 
exercici de maniqueisme, decidint quins són els bons i quins són  els dolents. Les resolucions 
de les NU són diverses i complexes i fins i tot la de l’any 1947 no va ser acceptada pels 
països àrabs, cosa que va donar lloc a la primera de les guerres d’aquest període històric. 
Demana al proposant que en el punt segon  es retiri l’expressió que defineix Israel com a 
potència ocupant de Palestina. També demana modificar el punt quart, que faci referència al 
dret a l’autodeterminació de tots els pobles de la regió (no només el poble palestí) i també 
reduir l’expressió referida al dret d’autodeterminació, que incideixi en l’establiment d’una zona 
d’estabilitat, pau i progrés a la regió. Amb aquestes modificacions aquests punts podrien 
comptar amb l’abstenció del seu grup.  
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El Sr. Camats  diu que aquest tema sí que el pot debatre el Ple, perquè es tracta d’una 
qüestió de principis, d’ideologia general; en aquests casos l’Ajuntament s’ha de pronunciar 
perquè des de la política també fem pedagogia. La ciutadania de Lleida pot aprendre del  
posicionament de l’Ajuntament defensant el dret de l’autodeterminació d’un poble. Agraeix el 
suport d’ERC i coincideix amb la idea que Catalunya i el poble espanyol estan contribuint molt 
al benestar del poble palestí; contribueix Europa sencera. Malgrat això, l’ajut que reben de la 
UE construint escoles, equipaments, etc. pateix els bombardejos que ho destrueixen en gran 
part; es remet a les informacions de premsa en aquest sentit. Nega que la seva moció sigui 
parcial en l’explicació dels esdeveniments que la fonamenten; les declaracions de les NU no 
són parcials i han estat reiterades, demanant el respecte de les fronteres. L’expressió 
“potència ocupant” es fa servir en les resolucions de l’ONU (es remet al text de les 
resolucions i en llegeix alguns paràgrafs on es fa constar aquest terme). Admet, en funció del 
consens, la retirada del terme ocupant de la part dispositiva (punt segon) de la moció, tot i 
que aquest terme és purament descriptiu.  Quant al darrer punt, admet també el dret a 
l’exercici del dret d’autodeterminació de qualsevol altre poble de la regió (fa també una 
referència en aquest sentit al poble kurd). Agraeix els posicionaments favorables i també les 
discrepàncies.  
(El Sr. Camats, la Sra. Camps  i el Sr. alcalde concreten les modificacions introduïdes i que 
estan incorporades en la part dispositiva de l’acta.).  
 
La Sra. Camps  agraeix els canvis introduïts i diu que el seu grup votarà favorablement el 
primer punt i s’abstindrà de votar els altres tres punts.  
 
El resultat de la votació està incorporat en la part dispositiva de l’acta.  
 
 
Punt núm. 36. Moció del Grup Municipal de CiU relat iva a posposar el projecte de nova 
planta de triatge i tractament de residus prevista a Montoliu de Lleida 
 
La Sra. Obis  explica que el motiu de la moció és la imminent licitació d’una planta de 
tractament de residus a l’abocador de Montoliu de Lleida. Recorda el procés de gestió 
d’aquest projecte i creu important valorar que el moment econòmic actual és força diferent del 
que hi havia en les dates inicials. Considera que la planta de tractament s’ha de fer, però que 
no té una prioritat immediata; es pot esperar 2 o 3 anys. Proposa que la inversió de l’ACR 
serveixi per millorar tècnica i ambientalment la planta de compostatge, i que durant aquest 
temps es facin campanyes de sensibilització i millora de la recollida selectiva. Destaca la 
importància de millorar la selecció dels residus en origen (comenta les dades actuals). La 
crisi econòmica actual, unida a diversos increments d’impostos i taxes ja anunciats, fa que 
sigui convenient  retardar  l’execució d’aquesta instal·lació per tal de no gravar ara els 
ciutadans amb un nou increment en el rebut de la recollida i tractament dels residus.  
 
El Sr. Zapater  diu que s’abstindrà de votar, ja que una nova millora de la planta de 
compostatge suposaria invertir temps i diners per continuar mantenint un sistema de 
tractament dels residus antic. La nova planta representa una millora tècnica i mediambiental 
necessària.  
 
El Sr. Camats  diu que està d’acord en el to general de la part expositiva de la moció. 
Recorda que l’aprovació de l’ordenança municipal de residus preveia la realització de moltes 
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de les propostes que conté la moció (les explica). Creu que la proposta urgeix  l’Ajuntament 
pel tal que apliqui les mesures que incloïa l’ordenança aprovada pel Ple i que encara no s’ha 
dut a terme. Considera, en canvi, que ara és el moment per  fer la planta de triatge i 
tractament de residus. La planta permetrà allargar la vida de l’abocador i reutilitzar més els 
residus triats. Les campanyes de sensibilització aniran en benefici de tots i faran que no 
s’augmentin tant els costos finals. Als ajuntaments ens  surt a compte fer una bona recollida 
de residus. Creu que es tracta de mesures complementàries. Votarà en contra del primer 
punt i a favor del segon i del tercer (en el ben entès que el que es pretén sigui evitar la 
necessitat de fer aviat un nou abocador).  
 
La Sra. Bergés  anuncia que s’abstindran de votar la moció. Aquesta planta de triatge hauria 
de estar ja feta; no creu que sigui especialment significatiu ajornar-ne ara la construcció per 
un període curt de temps. Entenen la filosofia de la moció, però creu que el Consorci ha de 
decidir fer-la quan ho consideri escaient. La planta és necessària,  essencialment per allargar 
la via de l’abocador i per fer una bona planificació dels residus de la comarca. La moció no 
concreta el termini d’ajornament i tampoc disposem ara dels terminis concrets previstos pel 
Consorci. El preu del cànon previst es podrà reduir com a conseqüència del procés de 
licitació que faci el Consorci per a la construcció i explotació de la planta. Creu que cal optar 
per les fórmules de gestió de residus que permetin allargar la vida dels abocadors. Considera 
que la posada en marxa de la planta hauria de provocar també el debat sobre el model 
definitiu de tractament de residus que volem.  
 
La Sra. Horcajada  diu que el seu grup està a favor de fer la planta de triatge. Tot i això 
també estan d’acord amb la proposta que ha fet el grup de CiU per tal de reduir la despesa 
del rebut de les escombraries en un moment com aquest. Encara no sabem quin serà 
l’increment real, però es preveu que suposi doblar els imports. Malgrat això, considera que el 
projecte es pot posposar només a curt termini; cal ser previsors i tenir en consideració que el 
procés de licitació i construcció pot durar fins a tres anys. Hem de garantir la capacitat de 
l’abocador i assegurar-nos de no perdre el finançament de l’ACR per a aquesta inversió. 
L’increment de la recollida selectiva és sempre important, per això estan d’acord a fer 
campanyes de sensibilització. També estan d’acord a estudiar la millora de l’actual planta de 
compostatge.  
 
El Sr. Barberà  recorda el procés que ha seguit la col·laboració entre l’Ajuntament de Lleida i 
el Consell Comarcal del Segrià en relació amb els abocadors. Primer, l’abocador de Rufea, ja 
tancat. En segon lloc el de la serra Llarga, també tancat. Tenim, doncs, dues muntanyes de 
brossa tapades amb terra. Ara tenim l’abocador de Montoliu i, si no fem res o retardem la 
planta, en un termini de 7 anys haurem de clausurar també aquest tercer abocador. No 
podem perdre més temps a construir la planta de triatge. Aquesta planta serà pagada per 
l’ARC amb els fons que hem satisfet del cànon de residus. Cal protegir la natura i per això la 
planta és necessària. Hi ha una directiva europea de l’any 2008 que obliga a fer un 
tractament previ dels residus en funció de la protecció de la salut de les persones i del medi 
ambient. La nova planta no deixarà sortir olors i empacarà els residus per tal que no es 
produeixin lixiviats.  Si alguna de les empreses que es presentarà al concurs vol fer 
aprofitaments energètics dels residus es podrà estudiar. Quan es resolgui el concurs sabrem 
quin serà el cost del tractament dels residus. Ara, per fer servir l’abocador de Montoliu, 
paguem una mica més de 7 euros/any per ciutadà.  L’abocador està situat al cantó d’un espai 
de la xarxa Natura 2000, per la qual cosa  la seva ampliació és pràcticament impossible. Fer 
un nou abocador o ampliar aquest suposaria, sempre, molts problemes. Recorda que 
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l’Ajuntament de Lleida ha destinat a campanyes per a la sensibilització 190.000 euros només 
en un any i mig. La recollida selectiva del municipi de Lleida està per sobre de la mitjana de 
Catalunya.  No veu cap motiu per ajornar la construcció de la planta.  
 
La Sra. Obis  reitera que el seu grup està d’acord què es faci aquesta planta i es compleixi la 
directiva europea en aquesta matèria; només es proposa posposar la construcció i, de 
moment millorar la planta de compostatge actual. Insisteix també què la millora de la recollida 
en origen allargarà la vida de l’abocador i disminuirà el cost del tractament en planta. Està 
d’acord amb la Sra. Bergés què la planta hauria d’estar feta, però la cosa certa és que no ho 
està. Ara representa un cost afegit important. La moció es presenta al Ple de l’Ajuntament, ja 
que la darrera decisió sobre aquest tema és del Consorci de Residus, del qual en formem 
part. No pagarem la inversió, però sí les depeses d’explotació. En el pla de viabilitat de la web 
de l’ACR es preveu una inversió de  28,3 milions d’euros que, amb el finançament, suposarà 
un total de 42 milions. Si podem invertir part d’aquests milions en millorar la planta de 
compostatge actual i millorar l’entorn de l’abocador (per fer la planta de triatge en una segona 
fase), podem destinar recursos  a altres actuacions més prioritàries. En altres comarques 
s’han fet plantes de tractament, però en cap cas han suposat doblar el cost del tractament. 
No sap si les campanyes que s’han fet des de l’Ajuntament han aconseguit incrementar els 
percentatges de recollida selectiva en origen. Si han donat resultat caldria insistir-hi. 
Esmenta, com a exemple,  que en la comarca veïna del Pla d’Urgell s’està al 60% de 
recollida selectiva.  Creu que la moció té tot el sentit i que es pot actuar en dos fases, amb un 
ajornament de 2 o 3 anys. L’ampliació de l’abocador de Montoliu és possible i el contingut de 
la moció pot ajudar a no incorporar un nou augment en un temps de crisi com l’actual.  
 
El resultat de les votacions està transcrit en la part dispositiva de l’acta.  
 
 
 
Punt núm. 37. Moció del Grup Municipal de CiU propo sant la creació d’un espai o 
mostra d’intercanvi, adreçat a les entitats del ter cer sector de la ciutat 
 
La Sra. Bertran  explica que s’ha fet una modificació en  el punt cinquè de l’exposició de 
motius de la moció. Originàriament es deia que no existeix cap mecanisme específic a 
l’Ajuntament que ajudi a fer arribar a la ciutadania el nombre d’entitats existents i les activitats 
de cadascuna d’elles. Aquest paràgraf es modifica i ara es diu que és positiu incrementar els 
mecanismes que té l’Ajuntament de Lleida per fer arribar a la ciutadania el nombre d’entitats i 
associacions i les activitats de cadascuna .  
Agraeix el suport de tots els grups a la moció i l’esforç fet pel grup del PSC per arribar a un 
consens. Espera que, un cop s’hagi acordat amb les entitats, aquesta activitat es pugui 
convertir en una realitat.  
 
S’aprova per unanimitat.  
 
 
PRECS I PREGUNTES  
 
Número 1.  El Sr. Camats  fa referència al darrer informe de l’organització International 
Transparency España de la qual explica els objectius i les característiques fonamentals. 
Aquesta organització no governamental, dedicada a combatre la corrupció, té entre altres 
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finalitats la d’avaluar la transparència de les institucions (incloent els ajuntaments). El  mes de 
juliol passat es van fer públics els índexs de transparència dels ajuntaments espanyols; fa 
una setmana es van lliurar els premis de transparència municipal 2009 (el primer premi va 
correspondre a l’Ajuntament de Sant Cugat del Vallès). Explica que aquest índex de valoració 
s’ha fet mitjançant les dades facilitades pels mateixos ajuntaments. Les preguntes que es 
formulen a les entitats locals són molt concretes i de diversa tipologia; n’ explica alguns 
exemples. L’Ajuntament de Lleida té una puntuació de 94 sobre 100 en informació sobre la 
corporació municipal; tenim un excel·lent  en informació sobre la contractació de serveis; en 
transparència econòmica financera tenim una puntuació de 36; en  urbanisme i obres 
públiques tenim una puntuació de 70 que no està gens malament. Creu que l’Ajuntament de 
Lleida ha d’aspirar a l’excel·lència en tots els aspectes d’avaluació. Pregunta si la corporació 
coneixia l’existència d’aquest informe i la posició relativa de Lleida (el 39 sobre 110). Pensa el 
Govern fer alguna cosa -en la línia que va proposar el Ple anterior i que va ser desestimada- 
per millorar en el rànquing de transparència, per tal de ser un model i no pas imitadors 
d’altres? 
 
El Sr. alcalde diu que l’Ajuntament de Lleida contesta moltes enquestes d’institucions 
públiques i privades. L’Alcaldia coneixia el resultat d’aquesta enquesta i va analitzar els 
indicadors de transparència. En els indicadors que tenien  una puntuació més baixa ja va 
manifestar als responsables que era impossible que es donés aquest resultat; havia d’existir 
algun problema en la resposta a l’enquesta, no en el resultat de la informació. Va donar les 
instruccions oportunes per tal de vetllar que les respostes fossin les correctes. Aquesta és 
una de les moltes enquestes a les quals respon l’Ajuntament i el resultat no es pot qualificar 
de dolent. En altres estudis o enquestes recents hem quedat puntuats o valorats força bé. 
      
El Sr. Camats veu difícil equivocar-se en la resposta a algunes de les preguntes que es van 
formular i que tenen enunciats molt concrets. Esmenta com a exemple les publicacions al 
web de dades de la data d’aprovació dels comptes anuals, informes d’auditoria, indicadors 
financers, ingressos o despeses per habitant, inversió i endeutament per habitant, etc.  Creu 
que les preguntes són prou clares i l’informe es fonamenta en les respostes dels ajuntaments 
(que després són contrastades).  
 
El Sr. alcalde diu que ara recorda que aquesta enquesta té un tipus de resposta que no és 
automàtica ni tan senzilla. Qui fa l’enquesta verifica en el web si les dades són correctes. 
Creu que no han fet una comprovació prou acurada. Esmenta com a exemple la dada de 
l’endeutament per habitant; els comptes municipals estan publicats i el nombre d’habitants de 
la ciutat també és públic. No tenim al web el ràtio demanat, però es pot deduir el resultat 
clarament. No creu que haguem de dissenyar el nostre web  pensant en el resultat de 
l’enquesta d’una entitat. Es va respondre que  les dades hi eren, però que no estaven 
calculats expressament els ràtios demanats.  Considera que tècnicament aquesta enquesta 
no està ben feta i això porta a fer valoracions que no són ajustades a la realitat. L’Ajuntament 
de Lleida té un web valorat entre els cinc primers d’Espanya i reflecteix totes les informacions 
municipals.  
 
El Sr. Camats diu que les preguntes que ha formulat tenen esperit constructiu. Felicita 
l’Ajuntament per la puntuació obtinguda en l’enquesta (un notable global) que qualifica 
d’excel·lent. Vol només incidir en els punts que són millorables. Vol que siguem exemple.  
 
El Sr. alcalde creu que el nostre nivell de transparència és molt alt i així es posa de manifest 
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públicament. Agraeix la valoració positiva del Sr. Camats.  
 
Número 2. El Sr. Gavín  fa una pregunta concreta i específica. Explica que s’ha conegut pels 
mitjans de comunicació l’existència d’un petit campament on viuen algunes persones, a la 
vora del riu, a la partida de Copa d’Or. Pregunta si han fet o es pensa fer alguna actuació des 
de l’àrea de Serveis Personals o des d’altres àrees municipals. 
 
El Sr. alcalde respon que s’ha actuat a través de la Guàrdia Urbana i de Serveis Personals.  
La Sra. Ball explica que Serveis Personals ha fet un seguiment de la situació i s’està pendent 
que aquestes persones (totes adultes) vagin a les oficines del carrer Maranyosa per cercar 
una solució per ubicar-los. 
 
El Sr. Gavín diu que la paraula seguiment dóna resposta a alguna de les preocupacions del 
seu grup. Malgrat això, hi ha informacions que diuen que una de les persones ubicades en 
una petita barraca ja fa tres anys que viu en aquell indret. Sembla que l’increment de 
persones s’ha produït en els darrers mesos, en un context de crisi econòmica que és la que 
pot haver provocat aquesta situació. És preocupant i cal actuar. Fan confiança a la resposta 
de la Sra. Ball, però volen advertir que el seguiment que s’ha fet fins ara no ha comportat que 
deixin de viure en les barraques. Hi ha preocupació per l’increment de persones i per 
l’arribada immediata de l’hivern. Cal evitar una situació com  aquesta que és indigna per a les 
persones. 
 
El Sr. alcalde agraeix la confiança i creu que el Sr. Gavín ha donat les dos claus de la 
situació: la crisi econòmica i l’arribada de l’hivern. S’actuarà per part dels Serveis Personals i 
de la Guàrdia Urbana.  
 
Número 3. La Sra. Horcajada  recorda que en el darrer Ple de l’estat de la ciutat es va 
aprovar una proposta de resolució relativa a la realització d’un gran pacte per la qualitat de 
l’ocupació que ajudés a reactivar la nostra economia. En la resolució, el Govern es va 
comprometre a convocar el Consell Econòmic i Social per atendre aquesta proposta. Atès 
que no s’ha produït aquesta reunió, demana saber si hi ha una data fixada o, en cas contrari, 
formula un prec per tal que es convoqui la reunió del Consell el mes aviat possible.  
El Sr. Presseguer explica que s’ha estat treballant molt aquesta qüestió amb les centrals 
sindicals i amb les organitzacions patronals. Els treballs s’han centrat a veure si és possible 
fer una trobada amb aquest objectiu que tingui possibilitat real d’obtenir resultats. S’ha fet 
molta feina prèvia i s’està a punt de convocar el Consell Econòmic i Social per tal de poder 
acordar un bon full de ruta. La reunió es farà en breu. 
  
El Sr. alcalde diu que en el procés d’elaboració del projecte de pressupostos municipals 
s’han tingut en consideració els imputs   dels agents socials: sindicats i empresaris.  La 
sensibilitat per l’ocupació i per la creació de llocs de treball hi és.  
 
Número 4. La Sra. Bergés  diu que el seu grup està preocupat per les obres de les Basses 
d’Alpicat. Al mes de març de 2009 es va anunciar un calendari per l’equip de govern i es va 
dir que les obres començarien a l’estiu d’enguany. S’ha dit que s’inauguraran les noves 
Basses a finals del 2010 o començament del 2011 i encara no tenim redactat el pla parcial. 
Pregunta si el Govern té un nou calendari i si es vol respectar el procés participatiu que es va 
fer en relació amb aquest projecte. El projecte és molt important i estan preocupats sobre els 
possibles canvis d’usos en la nova ordenació. 
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El Sr. alcalde recorda que es va fer el concurs per a la redacció del Pla parcial i que aquest 
s’està elaborant. Per al finançament de les obres de les Basses, el Ple va aprovar definir una 
zona comercial i de restauració (que el pla parcial haurà de tenir en compte) i que ajudarà, 
amb els cànons, a finançar el projecte. S’està redactant el pla parcial i al mateix temps es 
poden iniciar ja algunes obres. Quan el pla estigui aprovat i estiguin situats els equipaments 
comercial i de restauració, es convocarà un concurs públic per tal de fer l’adjudicació 
corresponent. L’aprovació del pla, raonablement, es farà durant l’any vinent.  La licitació dels 
equipaments s’haurà de fer quan estigui aprovat definitivament el Pla. 
  
La Sra. Camps explica que el projecte d’obres previst era enderrocar i netejar alguna de les 
zones del parc. Està pendent de consignació pressupostària. És independent de les obres 
importants de remodelació de l’àmbit. El projecte abans esmentat es vol dur a terme durant 
l’any vinent. La resta d’actuacions estan pendents d’acabar  la redacció i aprovar el la parcial 
i de la modificació corresponent del Pla general.  
 
La Sra. Bergés diu que faran el seguiment en les comissions informatives. La resposta els ha 
deixat encara més preocupats que abans. És evident que el calendari anunciat no es 
complirà. No està encara acabada la redacció del la parcial. Creu que caldrà analitzar molt 
acuradament les concessions, atès que les operacions vinculades a cànons i a llicències 
comercials poden ser arriscades. 
  
El Sr. alcalde diu que el risc existeix sempre que hi ha una activitat econòmica; malgrat això, 
el risc l’assumiran  grups privats, no l’Ajuntament. L’equip redactor està fent el pla parcial i 
quan estigui aprovat es farà la licitació corresponent amb totes les condicions de publicitat i 
complint la normativa comercial vigent l’any vinent.  
 
Número 5.  La Sra. Bergés fa un prec relacionat amb el tema de les llicències comercials. 
Demana que l’alcalde faci confiança al Govern de la Generalitat, en especial a les 
conselleries que estan treballant per tenir enllestida la nova llei de comerç. Aquesta petició es 
formula arran de les manifestacions fetes dient que la Paeria preveu donar llicències a nous 
hipermercats, sense restriccions, a partir del proper dia 1 de gener. Espera que es pugui 
arribar a un gran consens entre els grups del Parlament per poder aprovar aquesta llei. 
Teníem ja 18.000 m2 per a un centre comercial i no s’ha pogut adjudicar per problemes que 
coneixem. Hi ha possibilitats dins el marc de la llei catalana.  
 
El Sr. alcalde diu que  ha demostrat i demostra cada dia la seva lleialtat al Govern de la 
Generalitat. Esmenta que sobre aquesta qüestió va parlar en una reunió privada amb el 
conseller competent i li ho va explicar amb tota la riquesa de matisos. El debat no és només 
sobre metres. Durant molt anys no hem tingut metres quadrats comercials i quan ens els van 
donar, van ser dels que no interessaven al teixit comercial de la ciutat. Per aquest motiu, el 
concurs va quedar desert: ens van donar allò que no necessitàvem. Lleida necessita 
desenvolupar-se comercialment i crear llocs de treball associats al sector del comerç.  Tenir o 
no tenir un gran centre comercial suposa una diferència de 1.000 llocs de treball; un 
hipermercat en suposa 500, de llocs. L’alcalde no renunciarà a aquests llocs de treball i farà 
tot el possible perquè siguin realitat. Desitja que hi hagi una llei comercial a Catalunya i així 
ho ha fet saber públicament. Com que no sabem si aquesta llei la tindrem de forma 
immediata (i la preocupació primera de l’Alcaldia són els ciutadans de Lleida) ha demanat un 
dictamen jurídic a un gabinet especialitzat en dret urbanístic i comercial perquè informi dels 
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procediments legals per atorgar llicències en el cas que la llei comercial no la tinguem. Quan 
es disposi del dictamen es farà públic. La petició del dictamen la va comunicar també al 
conseller Huguet, li va explicar que s’havia demanat al gabinet del Dr. Pareja; li va dir també 
que seria informat del seu contingut de manera immediata. La corporació ha de garantir el 
creixement i la generació d’oportunitats a la ciutat. No volem perdre l’oportunitat 
d’incrementar, dintre de la trama urbana, (ho destaca) que es puguin donar llicències 
(complint la legalitat) a hipermercats, centres comercials i grans magatzems.  
 
La Sra. Bergés agreix les informacions, però creu que en l’anàlisi dels motius pels quals la 
llicència comercial va quedar deserta, cal tenir en especial consideració que la parcel·la 
ofertada incorporava habitatges. Aquesta va ser la causa fonamental. Lleida pot tenir un 
centre comercial, un hipermercat o un gran magatzem. No cal que ho fem tot de cop. Tenim 
oportunitats i cal aprofitar-les, sense buscar-ne altres, perquè ara, potser, no és el moment. 
Un centre comercial de 17.000 metres quadrats genera també molts llocs de treball i és un 
format que dóna oportunitats directes als comerciants del nostre país i de la ciutat. Creu que 
primer cal omplir els metres comercials que ja tenim.  
 
El Sr. alcalde diu que el PTSEC no atribuïa a Lleida cap metre quadrat destinat a gran 
magatzem. Creu que des del sector públic es poden tenir diferents versions, més o menys 
dirigistes, sobre l’economia. Hem de crear condicions, però hem de deixar que el mercat 
funcioni.  Ningú va licitar per a fer un centre comercial complint el Plec  de  condicions.  Hi  
havia  l’opció  de  modificar el Plec,  però  també cal defensar l’ interès públic i les finances 
municipals. Tenim peticions de metres quadrats per posar hipermercats o grans magatzems; 
a aquests peticionaris no els  podem oferir metres per fer centres comercials. La nova llei no 
farà aquesta discriminació i Lleida tindrà dret a tenir grans magatzems i més metres quadrats 
d’hipermercats. Hem de blindar-nos per a no perdre oportunitats si la nova llei tarda a arribar. 
Per això s’ha demanat un informe jurídic. Es tornarà a treure a concurs el centre comercial; 
això no ha d’impedir que quan es demani instal·lar hipermercats o grans magatzems  tinguem 
metres que no ens limitin.  
 
 
 
L’alcalde aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
El secretari                                                                                                                Vist i plau 

L´alcalde
 


